

متطلبات الحصول على تأشيرة

(I) ينبغي على جميع المندوبين استخدام جواز سفر لا يزال صالحاً، يكون تاريخ انتهاء صلاحيته 6 أشهر على الأقل من تاريخ دخول الأراضي الإندونيسية، والتأكد من أنه يتضمن صفحات فارغة متاحة للطوابع عند دخول الأراضي الإندونيسية والخروج منها.

(II) يسمح للمندوبين الذين يحملون جواز سفر دبلوماسي أو جواز سفر رسمي من الـ91 دولة التي لديها اتفاقية إعفاء متبادل من التأشيرة مع جمهورية إندونيسيا (المدرجة [هنا](#)) بالدخول إلى جمهورية إندونيسيا بدون تأشيرة لمدة أقصاها 30 يوماً من دون تمديد، وذلك من خلال توفير هذه المستندات:

- مذكرة دبلوماسية أو رسالة رسمية موجهة إلى سفارة/قنصلية جمهورية إندونيسيا تطلب الحصول على تأشيرة؛

- دعوة الجمعية العامة أو دعوة من البرلمان الإندونيسي؛

- تأكيد التسجيل من نظام تسجيل الاتحاد البرلماني الدولي؛

- شهادة التلقيح لكوفيد-19 (الجرعة الكاملة). وإذا لا يمكن للمندوب الحصول على جرعة

كاملة من اللقاح بسبب الاعتلال المشترك أو لأسباب صحية أخرى، ينبغي على المندوب

إرفاق استمارة تصريح رسمي عن الصحة توضح الحالة من مسؤولي الصحة المعتمدين، يصدرها

طبيب متخصص من مستشفى حكومي.

(III)

ينبغي على جميع المندوبين الآخرين التواصل مع السفارة/ القنصلية الإندونيسية المعتمدة في بلدهم وعلى مقربة من مكان إقامتهم للحصول على تأشيرة خدمة من خلال تقديم هذه المستندات:

- جواز سفر دبلوماسي/ رسمي/ عادي ساري المفعول؛
- مذكرة دبلوماسية أو رسالة رسمية إلى سفارة/ قنصلية جمهورية إندونيسيا، لطلب تأشيرة؛
- دعوة الجمعية العامة أو دعوة من البرلمان الإندونيسي؛
- صور فوتوغرافية ملونة (أبعاد 3 × 4 سم، بخلفية بيضاء)؛
- طباعة تأكيد المشاركة الذي تم إنشاؤه تلقائيًا بواسطة نظام التسجيل عبر الإنترنت للاتحاد البرلماني الدولي؛

- شهادة تلقيح كوفيد-19 (جرعة كاملة)، يرجى مراجعة مذكرة البروتوكول الصحي للحصول على التفاصيل الكاملة. وإذا لا يمكن للمندوب الحصول على جرعة كاملة من اللقاح بسبب الاعتلال المشترك أو لأسباب صحية أخرى، ينبغي على المندوب إرفاق استمارة تصريح رسمي عن الصحة توضح الحالة من مسؤولي الصحة المعتمدين، يصدرها طبيب متخصص من مستشفى حكومي.

ويرجى مراعاة أنه نظراً لتحديات حالة كوفيد-19، يمكن أن تستغرق عملية التأشيرات ما يصل إلى ثلاثة أسابيع، ابتداءً من تاريخ استكمال المستندات المطلوبة وتقديمها.

(IV) في حال عدم وجود سفارة إندونيسية في بلدهم، يمكن للمندوبين التقدم بطلب للحصول على تأشيرة عبر الإنترنت عن طريق إرسال المستندات التالية إلى أمانة البرلمان الإندونيسي على الرابط التالي:

visa144@dpr.go.id



1. نسخة عن جواز السفر صالحة لمدة ستة أشهر على الأقل؛
2. رسالة ضمان من أمانة البرلمان الإندونيسي (يقدمها البرلمان المضيف حالما يتم تقديم جميع الوثائق الأخرى)؛
3. تذكرة العودة أو تذكرة للعبور إلى بلد آخر؛
4. صور ملونة (أبعاد 3 × 4 سم، مع خلفية بيضاء)؛
5. شهادة تلقيح كوفيد-19 (جرعة كاملة) (إذا لا يمكن للمندوب الحصول على جرعة كاملة من اللقاح بسبب الاعتلال المشترك أو لأسباب صحية أخرى، ينبغي على المندوب إرفاق استمارة تصريح رسمي عن الصحة توضح الحالة من مسؤولي الصحة المعتمدين، يصدرها طبيب متخصص من مستشفى حكومي).
6. تصريح الاستعداد للامتثال للبروتوكول الصحي في إندونيسيا.
7. إثبات التأمين الصحي/على السفر أو تصريح الاستعداد لدفع تكاليف علاج كوفيد-19 بشكل مستقل أثناء التواجد في إندونيسيا؛
8. تأكيد التسجيل من نظام تسجيل الاتحاد البرلماني الدولي.

(IV) يمكنكم الحصول على مزيد من المعلومات من خلال الرابط التالي:

<https://www.imigrasi.go.id/en/permohonan-visa-republik-indonesia-bisnis-b211a/>

و

<https://kemlu.go.id/singapore/en/read/faq-selama-wabah-covid-19-bagi-wni-dan-wna-yangakan-ke-indonesia/1047/important-information>





Inter-Parliamentary Union
For democracy. For everyone.

144th IPU Assembly

Nusa Dua, Indonesia
20-24 March 2022



VISA REQUIREMENTS

- (I) All delegates must use a valid passport, **with an expiry date at least 6 (six) months after the date of entry into the territory of Indonesia** and ensure that the passport contains **available blank pages** for stamps on entry into and exit from the territory of Indonesia.

- (II) Delegates who are holders of a Diplomatic Passport or Official Passport of the 91 countries which have a Mutual Visa Exemption agreement with the Republic of Indonesia (listed [here](#)), are allowed entry to the Republic of Indonesia without a visa for a maximum duration of 30 days without extension, by providing these documents:
 - Diplomatic Note or Organization Letter to the Embassy/Consulate of the Republic of Indonesia, requesting a visa;
 - Assembly Convocation or Invitation from the Indonesian Parliament;
 - Confirmation of registration from the IPU registration system;
 - COVID-19 Vaccination Certificate (full dose). If the delegate cannot get a full dose of vaccine due to comorbidity or other health reasons, the delegate must enclose an official health declaration form explaining the condition from authorized Health Officials, issued by a specialist doctor from a government/state hospital.

- (III) All other delegates shall contact the Indonesian Embassy / Consulate accredited to their country and close to their place of residence in order to obtain a service visa by providing these documents:
 - Valid diplomatic/official /regular passport;
 - Diplomatic Note or Organization Letter to the Embassy/Consulate of the Republic of Indonesia, requesting a visa;
 - Assembly Convocation or Invitation from the Indonesian Parliament;
 - Colour photographs (dimension 3x4 cm, with white background);
 - Print out of participation confirmation automatically generated by the IPU's online registration system;
 - COVID-19 Vaccination Certificate (full dose), see Health Protocol Note for full details. If a delegate cannot get a full dose of vaccine due to comorbidity or other health reasons, the delegate must enclose an official health declaration form explaining the condition from authorized Health Officials, issued by a specialist doctor from a government/state hospital.

Please bear in mind that due to the challenges of the COVID-19 situation, the visa process can take up to three weeks, starting from when the required documents have been completed and submitted.

(IV) In the absence of an Indonesian Embassy in their country, delegates may apply online for a visa by sending the following documents to the Indonesian Parliament Secretariat at visa144@dpr.go.id :

1. Copy of passport that is valid for at least 6 (six) months;
2. Guarantee letter from the Indonesian Parliament Secretariat (provided by the host Parliament once all the other documents have been submitted);
3. Return ticket or connecting ticket to continue to another country;
4. Colour photographs (dimension 3x4 cm, with white background);
5. COVID-19 Vaccination Certificate (full dose) (*If delegate cannot get a full dose of vaccine due to comorbidity or other health reasons, the delegate must enclose an official health declaration form explaining such condition, issued by a specialist doctor from a government/state hospital*);
6. Statement of willingness to comply with health protocol in Indonesia;
7. Proof of health/travel insurance or Statement of willingness to pay independently for the cost of treating COVID-19 while in Indonesia;
8. Confirmation of registration from the IPU registration system.

(V) Further information can be accessed through:
<https://www.imigrasi.go.id/en/permohonan-visa-republik-indonesia-bisnis-b211a/> and
<https://kemlu.go.id/singapore/en/read/faq-selama-wabah-covid-19-bagi-wni-dan-wna-yang-akan-ke-indonesia/1047/important-information>